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Vand på kartoner i MBU 
Socialdemokratiet i Aarhus Byråd ønsker med denne 10 dages-forespørgsel at få 
belyst omfanget af vand på karton i skolerne i Aarhus.  
 
Baggrund 
På baggrund af den seneste tids debat om de såkaldte ”skolevand” og i anledning 
af verdens dag for vand ønsker Socialdemokratiet i Aarhus Byråd at undersøge 
salg af vand på karton i de lokale Mælkebøtter på skolerne i Aarhus. 
 
Aarhus Kommune har sat mål for bæredygtighed og om at blive CO2-neutral i 
2030. Ydermere er aarhusiansk postevand rent og sundt, hvorfor det forekommer 
som en unødvendig og dyr løsning for miljøet at importere vand i karton til salg i 
de lokale Mælkebøtter på skolerne.  
 
Socialdemokratiet ønsker derfor at spørge rådmand for MBU, Bünyamin Sim-
sek, ind til omfanget af vand på karton i MBU, omkostningerne for miljøet samt 
hvilke initiativer, der tages for at få børn til at drikke postevand?  
 
I den forbindelse ønskes følgende belyst: 

- Hvilken indkøbsaftale er der indgået på vand på karton i MBU? 
- Hvor indkøbes disse kartonvand fra, og hvor meget kartonvand indkøbes 

der? 
- Hvor meget vand på karton sælges der på skolerne i Aarhus? 
- Hvor stort et CO2-aftryk efterlader vand på karton ift. tapning af poste-

vand? 
- Hvordan vurderes sundheden af kartonvand at være ift. postevand fra ha-

nen? 
- Hvilke initiativer har og vil rådmand for MBU iværksætte for at skabe 

en kultur i skolerne om at drikke postevand fra hanen og få flere børn til 
at drikke postevand? 

- Hvordan samarbejdes der med Aarhus Vand for at skabe en kultur i sko-
lerne om at drikke postevand? 

 
På vegne af Socialdemokratiet i Aarhus Byråd  
Camilla Fabricius, Ango Winther og Lisbeth Laursen 
 
 
 
 


